Fully Co-operate with the All-out Anti-mosquito **Operations 2023**

The Food and Environmental Hygiene Department, in collaboration with the relevant departments, launched the first phase of the "All-out Anti-mosquito Operations" on 20 March 2023 to strengthen anti-mosquito work and remove potential mosquito breeding places as in previous years. ArchSD requested the contractor to continuously enhance mosquito control measures and fully co-operates with the government's operations.

Mosquitoes develop from eggs to adults in only about seven days. If clearance of mosquito eggs or larvae is not carried out within seven days, adult mosquitoes may hatch. Therefore, the contractor has strengthened targeted mosquito control measures, including but not limited to:



Carry out fogging operation daily



Installation of mosquito trapping devices (MTD) and conduct clearance of catch pans or trapping chamber at least once a week, and continuously review the locations of the MTD and make adjustment if needed



apply larvicides or larvicidal oil at least 3 times a week



at least once a week

瑪麗醫院 重建計劃通訊

Queen Mary Hospital

Redevelopment Project Newsletter

2023年4月 / Apr 2023











新大樓命名 - 臨床大樓 1 **Naming of New Block** - Clinical Block 1

瑪麗醫院重建計劃第一期主要工程自2018年第四季開展至 今,新大樓的興建工程一直密鑼緊鼓地進行,預計於2024年 落成。新大樓將命名為「臨床大樓1」,大樓設有大型樓層, 急症室與各緊急樓層(包括深切治療設施、手術室和緊急診斷 設施)之間的連接亦會有所改善,並將於天台設置直升機停 機坪,以加強處理重症病人的緊急服務。

Since the commencement of the main works of Redevelopment of Queen Mary Hospital (Phase 1) in the fourth quarter of 2018, the construction of New Block has been carrying out intensively and is expected to be completed in 2024. The New Block will be named as "Clinical Block 1". It will have larger floor plates. Besides, the improved connections between the Department of Accident and Emergency and hot floors (including intensive care facilities, Operating Theatres and emergency diagnostic facilities) as well as the provision of rooftop helipad will strengthen emergency services for critically ill patients.

主要工程進度 **Progress of Main Works**

臨床大樓1的上蓋結構工程繼續如期進行,承建商於2023年 3月大致完成地下低層四樓至二十五樓的主結構。按現時的 施工進度,新大樓預計可按原訂計劃於2024年落成。

The superstructure works of Clinical Block 1 are in progress. The contractor has substantially completed the superstructure works of LG4 (Lower Ground 4) to 25/F in March 2023. According to current construction progress, Clinical Block 1 is expected to be completed in 2024 as originally planned.

全力配合 2023 「全城防蚊及滅蚊行動」

食物環境衞生署聯同相關部門已於今年3月20日展開第一期 「全城防蚊及滅蚊行動」,一如以往地加強防止蚊患的工作, 清除潛在蚊子滋生地。建築署要求承建商持續加強控蚊措施, 全力配合政府的滅蚊行動。

由蚊卵孵化成蚊大約只需七天;如未能在七天內把蚊卵或幼 蟲清理,便有機會滋生成蚊。因此,承建商針對性加強一系 列控蚊措施,其中包括:



制定每天及每週地盤控蚊時間表,並由 滅蚊專責隊伍進行每週最少三次防蚊巡 **查及檢討成效**





每天進行霧化處理



每週最少三次清除積水、噴灑 滅蚊幼蟲劑及蚊油





